
ZÁJEZD DO DĚTENIC
Dvoudenního výletu do Dětenic se zúčastnilo 41 občanů. Od Obecního úřadu Valy jsme vyjeli 18.4.2015 v 10 hod. autobusem a v

poledne jsme už obědvali v Sobotce. Do odjezdu zbývalo ještě něco času, tak nás část zamířila k cukrárně, část na zámeček
Humprecht (bez prohlídky  byl totiž ještě zavřený) a zbytek účastníků objevil největší raritu Sobotky Hospodu Járy Pospíšila. Tam
se zastavil čas. Vybavení z šedesátých let, hospodský taky. Zřejmě od té doby taky ani nevětrali.

Čtvrtletník obecního úřadu ve Valech, číslo 21, pod reg. zn. E 19845 dne: 20.6.2015

Úloha karate v moderní době je mnohostranná. Jako
praktický prostředek sebeobrany se široce vyučuje v
soukromých klubech, je součástí tréninkového
programu pro policisty a členy ozbrojených sil. Velký
počet vysokých škol nyní začleňuje karate do svých
programů tělesné výchovy a jeho techniky se také učí
vzrůstající počet žen. V Japonsku a všude ve světě však
karate získává velkou popularitu jako soutěžní sport,
který zdůrazňuje mentální kázeň stejně tak jako fyzické
schopnosti. To, co bylo původně vytvořeno na Dálném
východě jako bojové umění, pak přežilo změny
odehrávající se po staletí, aby se stalo nejen vysoce
účinným prostředkem sebeobrany beze zbraně, ale také
vzrušujícím, vyzývajícím sportem, uspokojujícím
nadšence v celém světě.
Karate zlákalo i Jakuba a Matěje Kakašovy.

pokračování na str. 4

VE VALECH ROSTOU SPORTOVNÍ TALENTY

pokračování na str. 4

Jinřich Zíval, Jakub Kakaš uprostřed, Dominik Burda



OBECNÍ ZASTUPITELSTVA

–VÝSTAVBA
*Na projekt „Komunikace a veřejná
prostranství v centru obce Valy“
proběhlo výběrové řízení . Celková cena
akce po výběrovém řízení je včetně DPH
2260770,13 Kč. Předpokládaný podíl obce
je 15% uznatelných nákladů (DPH je
uznatelnou položkou). Vyúčtování
proběhne v roce 2016 pravděpodobně do
konce června. Žádost je podána,
schvalování by mělo proběhnout v srpnu
2015 . Firma v červnu nastoupí a začne s
pracemi.
*Na projekt „Víceúčelové hřiště v obci
Valy“ proběhlo výběrové řízení. Celková
cena je včetně DPH 1520128,61 Kč.
Předpokládaný podíl obce je 21%
uznatelných nákladů (DPH je uznatelnou
položkou). Žádost o dotaci je schválena.
Vyúčtování proběhne v roce 2016,
pravděpodobně do konce června.
Zhotovitelem je firma Linhart spol. s.
Přesto, že termín předání hotové stavby
je do září 2015, má již hřiště finální
povrch. Bude možno využívat ho ihned
po předání zhotovitelem, které na sebe
už jistě nedá dlouho čekat.
*Odvodnění ulice Zelená. Je vypracován
projekt na odvodnění ulice Zelená panem

Hložkem z firmy UNIART Mariánské
Lázně. Starosta zadá vypracovat rozpočet
na celou akci. Obec má v úmyslu žádat o
dotaci na realizaci projektu u
Karlovarského kraje. Předpokládaný
náklad je 600 – 700 tis. Odvodnění bude
realizováno formou svodů tak, jak bylo
uvažováno v počátcích. Je třeba vyřídit
stavební a vodohospodářské řízení.
*Anketa „Náves“ stále probíhá. Do
Velikonoc bylo odevzdáno cca 20
hlasovacích lístků, všechny jsou pro
vybudování návsi, pouze u dvou bylo
označeno – nezakupovat k tomuto účelu
pozemek. Po Velikonocích se ve schránce
obce objevilo 13 úhledně složených
hlasovacích lístků, které byly
prokazatelně nakopírovány všechny na
stejném stroji (stejná tisková vada).
Všechny byly proti vybudování návsi v

obci. Starosta konstatoval, že anketa byla
vyvolána proto, aby ZO zjistilo, zda mají
lidé zájem, aby se v obci něco budovalo, a
má cenu se touto otázkou dál zabývat.
Poukázal na malý zájem občanů o anketu
(rozneseno bylo 150 lístků) a navíc
netransparentnost výsledků v případě
kopírování anketních lístků.
Starosta obce obdržel dopis od pana a
paní Maškových, ve kterém vyjadřují
nesouhlas s vybudováním návsi na
pozemku sousedícím s jejich nemovitostí.
Starosta pisatelům poslal dopis, kde byly
zodpovězeny všechny jejich dotazy a
navíc dotyčné osobně navštívil, aby jim
celý záměr znovu vysvětlil.
Pokud nebude pozemek zakoupen a
využit pro vybudování návsi, bude
minimálně po dobu 10 let ve stejném
neúhledném stavu, neboť není
zasíťovaný. Po rekonstrukci komunikace
V Lukách nebude možné povrch
komunikace porušit po dobu 10 let. I tuto
skutečnost je nutno pečlivě zvážit, kvůli
poloze a budoucímu využití pozemku.
*Akce „Zateplení OÚ Valy“ Ve
výběrovém řízení byla ze tří nabídek
vybrána firma DPRODUKT, s.r.o., se
sídlem: Petra Bezruče 293, 353 01 Velká
Hleďsebe, IČO: 25089161. Byla uzavřena
Příkazní smlouva mezi obcí Valy a
společností SUCONSULT s.r.o., se
sídlem Dvořákova 2249/21, 350 02 Cheb
ve věci výkonu projektové přípravy,
organizační zajištění zadávacího řízení na
VZ a administrace projektu v souvislosti
s realizací stavby a příkazní smlouva se
stejnou společností ve věci výkonu
technického dozoru investora v
souvislosti s realizací výše uvedené
stavby.
OBECNÍ ZASTUPITELSTVA  HOSPODAŘENÍ.
* Zastupitelé odsouhlasili koupi
použitého multifunkčního zařízení
(kopírka, scaner, tiskárna) s plnou
garancí. Současný stroj je na obecním
úřadě využíván již pátým rokem a
začínají s ním být technické problémy.
Provoz nabízené tiskárny je jednoznačně
ekonomičtější a navíc nabízí možnost
tisku na formát A3, kterou nyní obec
postrádá. Stroj bude využit i pro veřejné
kopírování. Servis stroje bude zajišťovat
prodejce.
OBECNÍ ZASTUPITELSTVA – KULTURA .
* Obec byla přihlášena do soutěže
„Vesnice roku 2015“
*V katastru obce bude umístěn dřevěný
altán pro turisty v rámci programu
Přeshraniční spolupráce Cíl 3.
OBECNÍ ZASTUPITELSTVARŮZNÉ.

*Byla podepsána smlouva na provoz
mapové aplikace Geoportál GEPRO
Premium – veřejné části pro občany a
neveřejné pro vnitřní potřebu úřadu.
Prostřednictvím aplikace bude i do
budoucna možné mít vloženy informace
i o inženýrských sítích v obci, což by bylo
přínosem nejen pro úřad, ale i pro
občany. Jde o upgrade a rozšíření
stávající verze aplikace MISYS.
*Oprava silničního mostu. Na příští rok
je plánovaná oprava silničního mostu na
vjezdu do Valů od Klimentova. V
současné době se připravuje projekt .
Bude třeba vyřešit objízdnou trasu (přes
Starou Vodu), případně kyvadlovou
dopravu mezi Mariánskými Lázněmi a
obcí Valy. Kvůli lávce pro pěší se
pravděpodobně nepodaří zřídit
průjezdné místo.
*Rekonstrukce vodovodního řadu.
Zároveň je plánovaná rekonstrukce
vodovodu v ulici Kynžvartská, v rámci
které dojde k porušení povrchu
komunikace a chodníku. Následně by
pak komunikace měla získat nový
povrch na náklady správy silnic a
Chevaku.
*Rybářský kroužek Pan Quido Vlk s
panem Tomášem Marvalem mají v plánu
založit v obci rybářský kroužek pro děti a
mládež. Západočeský rybářský svaz na
letošní rok přislíbil, že bude dětem od 6
let dávat povolenky zdarma.
*Kontrola z úřadu práce proběhla dne
19. 5. 2015 na obecním úřadě.
Kontrolováno bylo hospodaření s
veřejnými prostředky dle Dohody o
poskytnutí příspěvku na vytvoření
pracovních příležitostí za období 1. 6.
2014 do 19. 5. 2015. Z kontrolovaných
dokladů nebyly zjištěny žádné
nedostatky.

Z JEDNÁNÍ ZASTUPITELSTVA

hřiště během rekonstrukce

Připravujeme
Noc pokladu pro děti

Na 1. července 2015 od 18 hodin
připravujeme pro děti do 15 let
dobrodružný večer „Noc pokladu“.
Připravena bude cesta plná překvapení,
děti budou přespávat ve stanech na
hřišti, zajištěna bude večeře i snídaně.
Pedagogický dozor zajistí pracovnice
MŠ.
Děti do 6 let přivedou i vyzvednou
rodiče nebo jiné pověřené osoby starší
18 let, případně s nimi mohou na místě
přespat.
Bližší informace budou včas sděleny
formou letáku do schránky.



Zkušební odlov
V minulém týdnu nás pan Jirušek požáda,l zda bychom mu
nepomohli se zkušebním odlovem ryb na jeho chovném rybníku.
Slovo dalo slovo a termín zkušebního odlovu byl stanoven na
neděli 14.5. od 14 hodin. Odlov se provádí za účelem zjištění
velikosti a zdraví ryb. První udice byla nahozena ve 14:15 hodin.
Chytalo se na plavanou a pro napínavost byla i vyhlášena soutěž.
Hodnocený byl konečný součet ryb v centimetrech. Ve slunečném
počasí se opalujeme a koupeme a tak i ryby se na hladině projížděly
sem a tam a naše nástrahy nechávaly bez povšimnutí. Zlom nastal
kolem páté hodiny odpolední a pak přišel záběr za záběrem. V osm
hodin byl odlov ukončen. Bylo uloveno 32 ks kapra obecného, 11
ks plotice obecné, dva hrouzci a jeden jeseter a lín. Pomyslným
vítězem se stal Pavel Fáměra , který ulovil nejdelší rybu dne 
jesetera o délce 89 cm. Po ukončení lovu bylo konstatováno, že
ryby jsou ve skvělé kondici a přírůstky jsou také velmi dobré. Pan
Jirušek všem zúčastněným poděkoval . Poté jsme se rozloučili a
odjeli do svých domovů. Panu Jiruškovi bych chtěl poděkovat za občerstvení a příjemně strávené nedělní odpoledne.

RYBÁŘSKÝ KROUŽEK  NÁBOR DĚTÍ A MLÁDEŽE
Pro děti od 6 do 15 let připravujeme rybářský kroužek. Dětem od 6 let budou zajištěny ve

spolupráci s ČRS povolenky zdarma.

Svého syna nebo dceru můžete přihlásit v
kanceláři Obecního úřadu Valy do 15.6.2015. Podrobnosti budou doplněny na první

informativní schůzce, o které budete včas vyrozuměni.

Neděle den odpočinku
Tráva roste a my ji potřebujeme posekat. Musíme připravit i
dřevo na zimní období. K tomu všemu potřebujeme motorové
pomůcky. Většinu těchto prací stihneme udělat během
pracovních dnů, tak abychom měli víkendy volné a užili si je na
svých zahradách v rodinném prostředí v klidu. Ne všem se to
podaří a pracují i v neděli. Bohužel svoji činností ruší všechny
sousedy, kteří se snažili v týdnu pracovat a v neděli odpočívat.
Žádáme proto všechny spoluobčany, aby svoji aktivitu, kterou
pomocí strojů nezvládli do soboty večera, přesunuli na další
týden. Nechme si neděli opravdu jen na odpočinek a ten
dopřejme i sousedům a návštěvníkům naší obce. Děkujeme za
vstřícnost a pochopení.

Komunikace V Lukách
Koncem června firma Lajka zahájí stavební práce na opravě
komunikace v ulici V Lukách. Při realizaci zajisté dojde k
nepříjemnostem, ať už vlivem počasí (bláto), nebo
neprůjezdnosti určitého úseku komunikace. Všem občanům,
kterých se tato stavba určitým způsobem dotkne, se omlouváme
a zároveň je žádáme o trpělivost. Zastupitelstvo se bude snažit
těmto situacím co nejvíce zabránit, ne vždy to však bude možné.
Akce má být hotová v polovině září roku 2016. Pak už bude
lépe! Informace o průběhu stavby (uzavírky atd.) budou trvale
žijící občané v této ulici dostávat telefonicky a formou letáčku do
svých poštovních schránek, tak aby si mohli provoz domácnosti
zařídit včas.

Hledáme holky a kluky ve věku 6  15 let, kteří si rádi zazpívají, pro nově vznikající

PĚVECKÝ KROUŽEK „VALÁČEK“
Společně se naučíme základům sborového zpěvu, hlasové hygieně, nové písničky pro různé příležitosti,

vystoupení a koncerty.

Pravidelné zkoušky se budou konat jednou týdně od září 2015 v zasedací místnosti Obecního úřadu Valy, na adrese V
Lukách 21, Valy, kde proběhne nábor. Informace včas upřesníme.

Zájemce přihlaste nezávazně osobně v kanceláři Obecního úřadu Valy nebo telefonicky na čísle 724 196 169 (Andrea Kakašová),
případně zašlete email s uvedením jména a data narození dítěte a kontaktem na zákonného zástupce na adresu

obecvaly@seznam.cz, a to nejlépe do 20. srpna 2015.
S dětmi budou pracovat Andrea Kakašová – zpěvačka folku a country a Jana Svozilová – pedagog a zpěvačka country a americké

country, která doprovázela zpěvem mistryni světa v country tancích Yeti Shapmann.
Těšíme se na Vás!

Kontakt: Andrea Kakašová, 724 196 169, 607 081 637
email: obecvaly@seznam.cz, akakasova@gmail.com

ZPRÁVY Z OBCE



17.4. (PÁTEK)  PŘEDNÁŠKA O VÝSTUPU NA ACONCAGUU
začala v 18 hod v restauraci U Březího vlka. Tomáš Podzimek vyprávěl o výstupu na nejvyšší horu Jižní Ameriky, kterou podnikl
letos v únoru se svým bratrem Jiřím a kamarádem Jiřím Gordonem. Přednáška byla proložena fotografiemi a videy z cesty.

Zajímavé bylo
nejen stravování,
hygiena, ale i
osobní prožitky
horolezců a
zároveň ukázky
krajiny, která je
bez zeleně, samý
kámen a přesto
nepostrádá jisté
kouzlo.

„„zz.. ss.. CCEENNTTUUMM PPRROO VVOOLLNNÝÝ ČČAASS““
VELIKONOČNÍ BARVENÍ,

PLETENÍ POMLÁZEK V 15 HOD
3.4.2015 (PÁTEK)

Na Velikonoční pondělí se ve Valech
pilně připravují nejen dívky, ale i
chlapci. Proto valské ženy
každoročně věnují jedno odpolende
dětem, aby jim pomohly s barvením
vajíček a pletením pomlázek.
Začínaly původně úplně
jednoduchými metodami, jako je
barvení v cibuli a přikádání listů
jarních rostlin, letošní výtvory by
však mohly konkurovat leckterým
kraslicím. Zatímco malé děti
malovaly štětcem s barvou, starší
vyráběly kraslice pomocí vosku. A
na pletení pomlázek se přišli podívat
i někteří tatínkové. Nakonec nebylo
špatné se něčemu přiučit.Třeba jak
oplétat rukojeť pomlázky.Tak si
všichni vyměnili své umy a
zkušenosti a velikonoční veselí
mohlo vypuknout.

Yvona Marvalová, Mudr. Věra Hroudová a paní Kuchariková učí děti vyrábět kraslice



V úterý 28.4. jsme se sešli u klubovny, abychom připravili na čtvrtek májku. Poslední se na čtyřkolce přiřítil Šaman s Tomáškem. Vydali
jsme se vyhledat příhodný strom, a tak jsem poprvé viděla, jak se májka připravuje. Jeden strom byl křivý, druhý krátký, třetí měl silný
kmen. Je to věda, ale nakonec se strom našel, byl pokácen a teď jak ho dostat z lesa? Zkuste se mezi stromy vytočit s kládou dlouhou
skoro 30 m ( přesně 28m)! V jednu chvíli byl strom ohnutý snad do pravého úhlu. Ale vydržel! U silnice nastal další problém. Ne, že by
si s ním pánové nevěděli rady. Zastavili provoz v obou směrech (Využili k tomu Zlatku Horníkovou vracející se z práce). Pánové
poponášející konec byli vláčeni ze strany na stranu, ale nedali se. Dotáhli strom až na hřiště. To už bylo skoro vyhráno. Ještě sloupat
kůru, připravit klubovnu a mohlo se jít domů.
Ve čtvrtek se začaly scházet děti už kolem čtvrté. Bylo pěkně, tak se bavily soutěžemi, lezly po průlezkách, opékaly buřty, krmily se
perníkem a pokukovaly po čarodějnicích, které se přišly zúčastnit soutěže o tu nejhezčí (čarodějnici). Pak byl čas májku

ZÁJEZD DO DĚTENIC pokračování ze str.1
Přesto si naši zocelení muži vypili své pivo a přesvědčili

zřejmě trvale jediné návštěvníky hospody Standu a Heduš, že
patří k hokejovému týmu Karovy Vary a jedou do Dětenic na
koncert. Standa a Heduš zmámeně následovali domnělé
hokejisty do autobusu a pan starosta pak musel využít veškeré
diplomacie, aby je z autobusu dostal zpět do hospody.
Do Dětenic jsme se dostali už bez dalších obtíží. Ubytovali jsme
se ve třech penzionech a v půl sedmé si dali sraz před
hospodou. Do té doby jsme si prohlédli peklo, pivovar,
zámeckou zahradu a barokní zámek.
Nejvíce se nám líbilo peklo. Bylo instalováno v jedné z
bývalých hospodářských budov zámku. Každá z místností byla
zasvěcena jednomu z pekelníků. Najdete zde Ďábla, Satana,
Belzebuba, ale i obyčejného čerta. Během prohlídky se od
pekelné kněžky dozvíte, jak to v takovém pekle chodí – jaká
jsou pravidla a čím se musíte provinit, abyste se tam dostali. K
výkladu se vázala ukázka tortury a mučicích nástrojů.
Při prohlídce Dětenického pivovaru jsme zhlédli dobové
interiéry sladovny, bednárny, varny, laboratoře, chmelnice,
ležácké sklepy, spilky, ledárny a historické sklepy. Velkým
trumfem prohlídky pivovaru je i ukázka výroby piva z 18.
století zcela podle původní receptury z tradičních surovin. A k
tomu patří i ochutnávka piva. Té se nám v hojné míře dostalo
večer v původní budově pivovaru, která byla částečně
přestavěna na oblíbenou středověkou krčmu. Tam nás
obsluhovaly hubaté šenkýřky a k našemu pobavení
vystupovali různí kejklíři, šermíři, lehké děvy, žebráci , potulní
rytíři, kat předvedl mučení na pranýři, a nechyběla ohňová šou.
Také jídlo bylo výborné a bylo ho plno.Samozřejmě se nám z

krčmy nechtělo, ale všecno má svůj konec, a tak jsme se po
půlnoci rozešli do svých penzionů.

VE VALECH ROSTOU SPORTOVNÍ
TALENTY pokračování ze strany 1.
Jejich posledním úspěchem v tomto sportu byla účast v 1.
kole ligy žáků v shinkyokushin karate, které pořádal oddíl
TJ Lokomotiva Mar. Lázně. V zrekonstruované tělocvičně
v bývalých klimentovských kasárnách ve Velké Hleďsebi,
nastoupil v kategorii mladších žáků do 33 kg valský
reprezentant Matěj Kakaš. V prvním kole soupeře sestřelil
přesným úderem, druhé kolo prohrál. V boji o bronz se mu
nedařilo, obsadil čtvrté místo.
Jeho zkušenější bratr Jakub Kakaš (mladší dorost do 55 kg)
první zápas se soupeřem Dominikem Burdou vyhrál na
praporky. Ve finále s aktivnějším Jindřichem Zívalem,
který většinu zápasu vedl, vyhrál Jakub kopem mawaši
geri džodan téměř prohraný zápas a získal zlato.
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večeře ve středověké krčmě



Vmájku nazdobit. Děti se seběhly a vázaly na větve barevné fáborky. Tahle činnost je docela baví. A pak se dívaly, jak jejich
fáborky stoupají spolu s májkou k obloze. Zároveň s májkou stoupala i naše obecní čarodějnice, která byla, tak jako už
několik let před tím, přivázaná ke kmeni pod věncem, aby ve dne v noci hlídala májku před případnými nenechavci. Pak
byly ze všech krásných masek čarodějnic a čarodějů vybrány ty, které nejvíc zaujaly, a mohla být zapálena vatra.
Zapalovaly ji děti spolu s tatínky. A protože dětí, které chtěly zapalovat, bylo víc než tatínků, utvořil z nich pan Bartůněk
řetěz. ( Zapálenou pochodeň sice mohli držet jen dospělí, ale i tak měly děti báječně důležitý pocit sounáležitosti.) Vatra
vzplála a děti se okouzleně dívaly a předháněly se v dohadech , která část čarodějnice vzplane nejdřív. No a to bylo pro
menší děti všechno. Zábavy při kytarách a zpěvu se účastnili už jen dospělí.

Týden před dětským dnem je vždy pro pořadatele hektický. Předčit ho může snad jen 27.červen, protože na ten den se chystá
akce „Na prázdniny s pohádkou“ , „O pohár starosty“ a Bigbít pro Libora. Nakupovalo se, pan Vlk soupeřil se paní Kakašovou,
kdo sežene jaké sponzorské dary, připravovala se stanoviště a rozdělovaly úkoly. V pátek večer bylo u klubovny živo,
pořadatelé uklízeli okolí, připravovali dřevo na oheň a pan Musil přišel posekat trávu. V sobotu byli na hřišti pořadatelé také
dlouho před účastníky. Přijeli chlapci s aquazorbingem, hned za nimi nafukovací hrad a dobrovolní hasiči, kteří ještě museli
napustit bazén na aquazorbing. Naše spolehlivé jádro valských žen (paní Musilová, Vávrová, Pavlinová, Šmolíková, Vargová
)si přišlo rozebrat atrakce a vyzvednout odměny pro děti . U stanovišť stál také Michal Laffar a Tonda Roll. Do masek se oblékli
Petr Matoušek, Míra Kakaš, Petr Sýkora, Tomáš Podzimek, Karel Smeták, Radek Pavlina, Hanka Smetáková, Jana Fajtová a
Andrea Kakašová. Zlatka Horníková vydávala občerstvení , Quido Vlk zajišťoval hladký chod ( tzv.holka pro všechno) a já jsem
fotografovala. Ve dvě hodiny se začaly trousit děti. Zpočátku si ženy stěžovaly, že k jejich atrakcím nikdo nechodí, ale klid brzo
skončil. Dětí přibývalo, a když začali přijíždět i návštěvníci z Kynžvartu, kde pořádali obří dětský den se známými umělci a
spoustou atrakcí, tak se u našich atrakcí začaly tvořit fronty. Protože naši pořadatelé byli zruční, zvládli i takovýto nápor a děti
nemusely čekat na atrakce dlouho. Nejvíc se jim samozřejmě líbil aquazorbing, ale i lanová dráha a čtyřkolka byly stále
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aquazorbing čtyřkolka



obsazené. Na skákacím hradě se vyřádily především menší děti a u vodního děla měli hasiči také plné ruce práce. V dětském
bufetu děti dostaly pití, buřty a koláče, které donesly paní Smetáková a Bugyiková. Zábava končila kácením májky. Děti ji
pomohly odstrojit a také odnášely rozřezané špalky k udírně, kde budou později využity.
Májku letos vydražil pan Jakub Farinič za 2 300, Kč. Vydraženou májku věnoval obci. Večer končil kytarami a zpěvem.

vodní dělo

lanová dráha

hod kroužky

skákací hrad skákání v pytli



Za obsahovou stránku, periodicitu a správnost po poslední korektuře zodpovídá Tomáš Podzimek. Poslední korekturu provedl starosta ve spolupráci s
Tomášem Podzimkem. Sestavili : J. Vlková, Financování je bez účasti obce, na vlastní náklady vydali pánové Petr Filipčík, Tomáš Podzimek, ing. Petr
Hrouda a Quido Vlk. Příspěvky můžete posílat na emailovou adresu: valskenovinky@seznam.cz nebo do schránky na Obecní úřad Valy – označit
obálku: „Valské novinky – Jana Vlková"

á

PŘIPRAVUJEME
27.6. ( sobota – Na prázdniny s pohádkou 1415 hod. – Dětské hřiště

 Bigbít pro Libora ( Babahed, Kocoviny) 19 hod. – Dětské hřiště
1.7. (středa) Noc pokladu

11.7. ( sobota) Písničkáři na terase v 18 hod.
29.8. ( sobota) – Rozloučení s prázdninami – 15 hod

Letní kino 17 hod – Dětské hřiště
5.9. ( sobota) – Valský Klátilák v 10 hod

Všechny akce pořádá s.z. Centrum pro volný čas ve spolupráci s Obecním úřadem ve Valech

RECEPT NA DVOUBAREVNÉ COOKIES
150 g tuku Hera
1 sáček vanilkového cukru
2 žloutky
200 g hladné nouky
1 sáček práčku do pečiva
100 g nastrouhaných lískových oříšků
1 lžička mleté skořice
50 g bílé čokoládové polevy a 50g tmavé polevy
11. Heru nakrájíme na kousky a necháme změknout při
pokojové teplotě. Po částech přidáváme moučkový a
vanilkový cukr, žloutky a utřeme do pěny. Pak vmícháme
prosátou mouku s kypřicím práškem, oříšky a skořicí
22. Z těsta vytvarujeme kuličky
velikosti vlašského ořechu a rozložíme
je na vymazané plechy. Pečeme v
předehřáté troubě při 180o C asi 15
minut.. Necháme vychladnout.
33.. V horké vodní lázni rozpustíme
polevy (každou zvlášť), Spodní
(rovnou) stranu coolies potíráme
polovinu bílou a polovinu tmavou
polevou. Necháme ztuhnout.

COOKIES S KANDOVANOU TŘEŠNÍ
250 g polohrubé mouky
80 g moučkového cukru
1 lžička prášku do pečiva
30g lískových oříšků
1 balíček vanilkového cukru
2 žloutky
150 g tuku Hera
100 g ovesných vloček na obalení
1 bílek na potření
10 ks kandovaných třešní
1. Mouku cukr prosijeme do mísy, přidáme lžičku prášku do
pečiva, najemno nastrouhané oříšky, vanilkový cukr, žloutky a na

kousky nakrájenou Heru. Vypracujeme hladké těsto
a necháme ho 30 minut v chladu odležet.
2. Z těsta vytvoříme váleček a rozkrájíme na 20
dílků. Z každého uděláme kuličku a zlpoštíme ji.
3. Placičky potřeme bílkem, obalíme ve vločkách.
Dáme na plechy vyložené pečícím papírem.
Koncem vařečky uděláme do středu placičky důlek
a vmáčkneme tam polovinu kandované třešně.
Pečeme na 180 o C asi 20 min.( 1 kousek asi 687
kj/164 kcal)

Cestou do Dětenic jsme měli možnost ochutnat několik druhů bábovek, ale mě nejvíc zaujaly COOKIES, které upekla Hanka
Smetáková ( můžu Vám prozradit, že už jsem toho od ní ochutnala víc, a že peče excelentně!) a hned jsem si řekla o recept.
Dostala jsem rovnou dva:




